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Protokół Nr IV/24 

z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 8 sierpnia 2024 r. 

  

Miejsce posiedzenia: sala sesyjna Urzędu Miejskiego Trzcianki. 

Obrady rozpoczęto 8 sierpnia 2024 o godz. 15:30, a zakończono w tym 

samym dniu o godz. 16:28. 

  

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 

1. Łukasz Bagrowski, 

2. Dorota Barczak, 

3. Anna Maria Boch, 

4. Ewa Maria Bogacz, 

5. Marek Krzysztof Dąbrowski, 

6. Krzysztof Grzyśnik, 

7. Paweł Iwanicki, 

8. Janina Kamińska, 

9. Krzysztof Kęciński, 

10.Wincenty Seweryn Kilian, 

11.Paulina Elżbieta Knap, 

12.Maciej Kubacki, 

13.Mariusz Łuczak, 

14.Robert Matkowski, 

15.Wiesław Natkaniec, 

16.Ludwika Orłowska-Mumot, 
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17.Witold Zbigniew Perski, 

18.Witold Putyrski, 

19.Piotr Ratajczak, 

20.Marcin Andrzej Walkowiak. 

 

Porządek obrad wraz z załączonymi materiałami, jakie otrzymali radni  

7 dni przed sesją, stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik Nr 2. Raport obecności z systemu 

eSesja jest załącznikiem Nr 3.  

W obradach udział wzięli również przedstawiciele Urzędu Miejskiego 

Trzcianki oraz zaproszeni goście: 

1. Wioletta Szukajło - zastępca burmistrza Trzcianki, 

2. Joanna Zieńko - skarbnik gminy Trzcianka, 

3. Ksenia Cieszyńska-Rosalska - radca prawny, 

4. Joanna Noji - kierownik Referatu Organizacyjnego i Spraw 

Społecznych, 

5. Kinga Aktanarowicz - kierownik Referatu Inwestycji i Środków 

Zewnętrznych, 

6. Anna Kasperek - kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 

7. Marcin Buśka - kierownik Referatu Planowania i Gospodarki Wodnej, 

8. Krystian Kraśniewski - p. o. Zastępcy Komendanta Powiatowego PSP 

w Czarnkowie, 

9. Remigiusz Fąferek - prezes jednostki OSP w Trzciance. 

Lista obecności przedstawicieli Urzędu Miejskiego Trzcianki oraz gości 

stanowi załącznik Nr 4. 
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Udział w posiedzeniu wzięło także 19 sołtysów sołectw gminy Trzcianka 

zgodnie z załączoną listą obecności, stanowiącą załącznik Nr 5. 

Obradom przewodniczył pan Witold Putyrski - przewodniczący Rady 

Miejskiej Trzcianki. Protokołowała Alicja Stępniak, inspektor ds. obsługi 

Rady Miejskiej. 

Obrady Rady Miejskiej zostały utrwalone na nośniku CD, który zawiera 

nagrania wszystkich wypowiedzi w trakcie obrad oraz stanowi integralną 

część protokołu. 

      Ad 1) Otwarcie obrad. 

Działając zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki 

Witold Putyrski otworzył czwartą nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej 

Trzcianki. Następnie poinformował, że sesja została zwołana w związku  

z wnioskiem burmistrza Trzcianki Krzysztofa Wojciecha Jaworskiego, 

z dnia 2 sierpnia 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski przywitał  

radnych, zastępcę burmistrza Trzcianki panią Wiolettę Szukajło, skarbnika 

gminy Trzcianka panią Joannę Zieńko, radcę prawnego panią Ksenię 

Cieszyńską-Rosalską, panie i panów kierowników referatów Urzędu 

Miejskiego Trzcianki. Powitał również zaproszonych gości: pełniącego 

obowiązki zastępcy komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Czarnkowie pana Krystiana Kraśniewskiego, prezesa 

jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Trzciance pana Remigiusza 

Fąferka, a także panie i panów sołtysów sołectw gminy Trzcianka. 

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski 

stwierdził kworum, przy którym radni mogą obradować i podejmować 

prawomocne uchwały Rady Miejskiej Trzcianki. 



4 
 

W momencie otwarcia sesji obecnych było 19 radnych. Nieobecny 

podczas sesji był radny Łukasz Michał Walkowiak. Radny Mariusz Łuczak 

spóźnił się na obrady. 

     Ad 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski przedstawił 

następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2040. 

4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2024 rok. 

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

6. Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej 

w Poznaniu. 

7. Zamknięcie obrad. 

  

    Ad 3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2040. 

    Ad 4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski 

poinformował o tym, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo burmistrza 
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Trzcianki o sygnaturze FN.3021.8.2024.IZ, z prośbą o wprowadzenie 

zmian w proponowanych projektach uchwał.  

Pismo stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.  

Wyjaśnił, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Trzcianka 

są powiązane ze zmianami proponowanymi do uchwały budżetowej.  

W związku z powyższym zaproponował, by dyskutować łącznie nad 

oboma projektami uchwał. 

W dyskusji udział wzięli: 

Pani Wioletta Szukajło (zastępca burmistrza Trzcianki) podziękowała 

radnym i wszystkim obecnym za przybycie na sesję. Następnie 

przedstawiła kluczowe tematy dzisiejszych obrad. Są to dotacje z Urzędu 

Marszałkowskiego na dwa zadania, tj. na budowę dróg dojazdowych  

do gruntów rolnych w wysokości 63.750,00 zł oraz na budowę zaplecza 

szatniowo-sanitarnego przy boisku sportowym w Straduniu, w wysokości 

83.750,00 zł. Tymi kwotami zostaną zwiększone zarówno plan dochodów, 

jak i plan wydatków w roku bieżącym.  

Jeżeli chodzi o drogi dojazdowe to gmina chciałaby jak najszybciej do tych 

prac przystąpić. Z kolei, jeżeli chodzi o zaplecze szatniowo-sanitarne tzw. 

„szatnię na medal” gmina chce lada dzień ogłosić przetarg na to zadanie. 

Należy również pilnie dołożyć 20.000,00 zł do inwestycji na ulicy 

Orzechowej. Tam z powodu intensywnych opadów deszczu doszło  

do osunięcia skarpy. Trzeba było uzupełnić piach i wygenerowało  

to dodatkowe koszty. Inwestycja ta nie jest zagrożona, ma ona w drugiej 

połowie września zakończyć się, pomyślnie dla mieszkańców.  

Trzeci temat, który spowodował, że ta sesja nadzwyczajna była nam 

potrzebna to zmniejszenie kredytu długoterminowego o 2.250.000,00 zł. 
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Kolejnym istotnym tematem jest termomodernizacja budynku 

komunalnego przy ul. Żeromskiego 10A. W tym przypadku niestety nie 

udało się rozstrzygnąć przetargu. Do przetargu zgłosił się tylko jeden 

oferent. Mimo negocjacji z oferentem nie udało się zmniejszyć kwoty. 

Kwota całkowita tej inwestycji przekroczyła dodatkowe pół miliona złotych, 

których nie mamy. W związku z tym przetarg należy powtórzyć. Zostanie 

ogłoszony prawdopodobnie w październiku bieżącego roku. Niestety, 

inwestycja nie ma szans realizacji w tym roku, przed sezonem grzewczym.  

Inwestycja zostanie przeniesiona do Wieloletniej Prognozy Finansowej  

i jak tylko będzie taka możliwość to na przełomie kwietnia i maja będzie 

można przystąpić do realizacji tego zadania.  

W związku z tym w programie tej sesji znalazła się też uchwała uchylająca 

pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w wysokości 316 102,94 zł, która miała być przeznaczona na tę 

termomodernizację. Z uwagi na to, że zostanie to przesunięte w czasie, 

wniosek zostanie złożony do funduszu na początku przyszłego roku. 

Docierają do nas optymistyczne informacje o tym, że jest szansa  

na jeszcze lepsze warunki kredytu i być może nawet na wyższy procent 

umorzenia tej pożyczki. 

Kolejny temat to restauracja zabytkowej „burmistrzówki”. Chodzi  

o budynek muzeum, w którym przeprowadzono remont. W trakcie 

realizacji remontu zaistniała konieczność wymiany oświetlenia. Tam było 

oświetlenie sufitowe. Zostało zmodyfikowane na bardziej gablotowe, ale 

niestety okazało się też droższe i ponad 30.000,00 zł należy do tej 

inwestycji dołożyć. Po dzisiejszym głosowaniu pań i panów radnych, 

inwestycja ta będzie sfinalizowana.  
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Kolejna kwestia jest związana z wcześniejszymi zobowiązaniami wobec 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie. Chodzi 

o zakup samochodu specjalnego rozpoznawczo-ratowniczego. 

W następnej kolejności pani Wioletta Szukajło (zastępca burmistrza 

Trzcianki) poinformowała o potrzebie modernizacji bazy oświatowej 

Szkoły Podstawowej im. Miłośników Przyrody w Siedlisku i Szkoły 

Podstawowej Nr 1 im. Juliusza Słowackiego w Trzciance. Mowa  

o termomodernizacji budynku szkoły w Siedlisku oraz o budowie bieżni 

przy Szkole Podstawowej Nr 1. Te zadania również zostaną wprowadzone 

do WPF-u. Na ten rok zostanie niespełna 2.500.000,00 zł, a prawie 

1.200.000,00 zł zostanie przełożone na 2025 rok. W dniu wczorajszym 

zostały otwarte oferty  na te zadania i zostały wyłonione firmy. 

Dokonywane są drobne uzupełnienia dokumentacji. Zadania te będą 

realizowane też nie tak szybko, ale w tym roku zostaną rozpoczęte. 

Ostatnia sprawa dotyczy wniosku, który został złożony w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Chodzi o wniosek „Sprawny 

i bezpieczny system e-usług i e-zasobów, cyfryzacja i integracja 

podmiotów publicznych wraz z podniesieniem poziomu 

cyberbezpieczeństwa w gminie Trzcianka”. Tutaj było pięć dni  

na uzupełnienie dokumentacji, tj. informacji o wkładzie własnym i dlatego 

też ten wkład własny w zmianach budżetowych się znajduje. 

Pani Joanna Zieńko (skarbnik gminy Trzcianka) poinformowała o tym,  

że w dniu dzisiejszym wpłynęło zawiadomienie o otrzymanych środkach, 

na które Centrum Usług Społecznych, a dokładnie opiekunowie prawni 

czekają już od czerwca. To też zostaje wprowadzone, by jak najszybciej 

wypłacić te świadczenia. Tutaj jest 117.130,04 zł do wprowadzenia 

po stronie dochodów i wydatków na wypłatę świadczeń dla opiekunów 

prawnych. 
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W projektach technicznych dróg zostaje zmniejszony plan, to też jest 

autopoprawka o 17.220,00 zł i usuwane zostaje zadanie z budżetu 

„Projekt techniczny drogi dla rowerów na ul. Ogrodowej w Trzciance”. Było 

to zadanie niewygasające w ramach budżetu zeszłorocznego, które 

nie zostało zrealizowane. W tym roku zostało ono na poprzedniej sesji 

wpisane w budżet tegoroczny. W związku z tym, iż wprowadzamy 

do budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej zadanie „Budowa drogi 

rowerowej wzdłuż ul. Ogrodowej w Trzciance” przeniesione zostają  

i projekt i wniosek do jednej inwestycji. 

Wkradł się mały błąd jeżeli chodzi o kwotę 150.000,00 zł nie na: „Komendę 

Państwowej Straży Pożarnej” tylko oczywiście na: „Komendę Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej”. 

Co do zadania „Modernizacja bazy oświatowej SP w Siedlisku i SP Nr 1 

w Trzciance” to środki z Polskiego Ładu w kwocie 2.646.000,00 zł, były 

wpisane do budżetu i po stronie dochodów i po stronie wydatków.  

W tym roku zostają 2.000.000,00 zł, a 646.000,00 zł zostanie wpisane 

do wydatków do WPF na rok następny.  W związku z tymi zmianami należy 

wprowadzić odpowiednie zmiany w treści uchwały budżetowej,  

w załącznikach tabelarycznych i treści uzasadnienia zgodnie ze zmianami  

w planie dochodów i wydatków. 

Trzeba również wprowadzić odpowiednie zmiany w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040, w załączniku Nr 1  

i w załączniku Nr 2. Należy wprowadzić te nowe zadania, które zostały 

omówione: „Budowa drogi rowerowej wzdłuż ul. Ogrodowej w Trzciance”, 

„Sprawny i bezpieczny system e-usług i e-zasobów, cyfryzacja i integracja 

podmiotów publicznych wraz z podniesieniem poziomu 

cyberbezpieczeństwa w gminie Trzcianka” w ramach Zintegrowanych 
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Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły oraz 

„Modernizacja bazy oświatowej SP w Siedlisku i SP Nr 1 w Trzciance”. 

Należy także zmniejszyć poszczególne wielkości przy zadaniu „Projekty 

techniczne dróg”. Są to wszystkie autopoprawki, które zostały 

przygotowane. 

Jeżeli chodzi o zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, a dokładnie 

w przedsięwzięciach, o których wcześniej nie było mowy, to należało 

pozmieniać niektóre wielkości zgodnie ze zmianami w uchwale 

budżetowej, a także dołożyć nowe zadania. Tymi nowymi 

przedsięwzięciami są: „Termomodernizacja budynku komunalnego”, która 

będzie realizowana w latach 2024-2025; „Projekty techniczne odnoście 

rewitalizacji” – jest to zadanie majątkowe realizowane w roku obecnym  

i w roku następnym. 

W bieżącym roku planowane są postępowania przetargowe, natomiast 

cała realizacja zadania w kwocie 130.000,00 zł planowana jest na rok 

następny. 

Podobnie jest z „Projektem technicznym uzbrojenia terenu”. Jest to też 

zadanie majątkowe, też realizowane w latach 2024-2025. Tutaj, w tym 

roku limit wydatków to zero. Całe zadanie będzie finansowane w roku 

następnym i jest to kwota 90.000,00 zł. 

W uzupełnieniu do tego, co powiedziała pani burmistrz odnośnie planu 

dochodów i wydatków bieżących, to zostaje on zwiększony o 212.000,00 

zł, z przeznaczeniem na wyrównanie dla przedsiębiorstw energetycznych 

i sprzedawców ciepła. Odsetki, które gmina otrzymała od lokat zostają 

wprowadzone w plan, są to ponad 52.000,00 zł. 
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Wprowadzane są środki, subwencję pochodzącą z funduszu pomocy,  

z tytułu wsparcia w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 

związanych z kształceniem dzieci z Ukrainy to ponad 78.000,00 zł. 

W „Podróżach z klasą”, w dochodach i w wydatkach wprowadzonych 

zostaje prawie 50.000,00 zł.  Środki, które otrzymaliśmy z zewnątrz   

w porozumieniu z Ministerstwem Edukacji Narodowej i prawie 9.000,00 zł 

z tytułu wpłat rodziców. 40.000,00 zł na dobę to wypłata świadczenia  

na zapewnienie wyżywienia i utrzymania obywateli ukraińskich. Taka też 

przyszła kwota dotacji na to zadanie - 42.680,00 zł. 

Na świadczenia rodzinne przyszło 2.002.090,77 zł. 

Jeżeli chodzi o zwiększenia po stronie dochodów majątkowych  

to 63.750,00 zł na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Do tego 

dołożonych zostanie 30.000,00 zł środków własnych. 

Jeśli chodzi o zmniejszenia po stronie dochodów to jest w szczególności 

jedno ważne zmniejszenie, a jest nim  kwota prawie 941.504,00 zł z tytułu 

dotacji na „Termomodernizację budynku komunalnego wielorodzinnego  

w Trzciance przy ul. Żeromskiego 10A”. Te środki nie przepadną i są  

to te pieniądze, które otrzymaliśmy z Banku Gospodarstwa Krajowego 

w ramach premii. Będą one wprowadzone do budżetu na rok następny. 

Jest to związane z uchwałą uchylającą zaciągnięcie pożyczki na wkład 

własny. Wniosek o pożyczkę złożono na kwotę ponad 316.000,00 zł. 

Po przetargu wyszło, że gminie jeszcze sporo pieniędzy brakuje, bo ponad 

drugie tyle i cały czas jeszcze jest ten wniosek procedowany. Sezon 

grzewczy się zbliża i nie jesteśmy w stanie zrealizować tego zadania  

w tym roku. Ta inwestycja zostaje wpisana do WPF. W obecnym roku 

będzie ogłoszony przetarg, a z początkiem nowego roku zostanie złożony 

wniosek. Ten początek roku jest korzystnym okresem do wnioskowania  

o pożyczki z WFOŚiGW, gdyż w tym czasie są lepsze warunki.  
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Można otrzymać pożyczkę z umorzeniem nawet 30%. Są to o wiele 

korzystniejsze warunki niż w tej chwili zostały zaproponowane. 

Zwiększony zostaje plan wydatków  na utrzymanie świetlic wiejskich  

o 45.000,00 zł, ponieważ kończą się środki na energię elektryczną. 

Zwiększenia po stronie wydatków majątkowych to 6.500,00 zł na zadanie 

„Pięknieje Wielkopolska wieś” - modernizacja sali wiejskiej w Niekursku.  

O tę kwotę należy zwiększyć środki własne w realizację tego zadania. 

Wprowadzone zostają wydatki w wysokości 150.000,00 zł na straż 

pożarną, na Państwowy Fundusz Celowy na finansowanie zadań 

inwestycyjnych. Chodzi o zakup samochodu specjalnego rozpoznawczo 

-ratowniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 

Zmniejszenia wszystkich środków jeżeli chodzi o termomodernizację 

budynku komunalnego. Tutaj zmniejszamy wydatki o kwotę prawie 

1.258.000,00 zł i wpisujemy do WPF-u. 

Jeżeli chodzi o przychody zostają zmniejszone ogólnie o kwotę 

71.356,43 zł do kwoty prawie 23.000.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski 

poinformował, iż komisje nie miały okazji pracować nad projektami uchwał 

w związku z tym można więcej czasu poświęcić na dyskusję na temat 

proponowanych zmian. 

Najwięcej zainteresowania wzbudziły dwa tematy. Są nimi zakup 

samochodu dla straży pożarnej oraz termomodernizacja budynku 

przy ul. Żeromskiego 10A. Jeśli chodzi o termomodernizację budynku  

to sprawa jest wyjaśniona, ponieważ jest to tylko przesunięcie w czasie. 

W związku z tym pozostaje jeden temat związany z Państwową Strażą 

Pożarną. Przewodniczący Rady Witold Putyrski udzielił głosu radnemu 

Maciejowi Kubackiemu. 
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Radny Maciej Kubacki poinformował o tym, że zadanie było realizowane 

już w ubiegłym roku, a tak naprawdę to zamierzenie zakupu tego 

samochodu rozpoczęło się już dwa lata temu. W ubiegłym roku jednostka 

OSP Stobno w związku z tym, że jednostka ratowniczo-gaśnicza  

w Trzciance otrzymała nowy samochód. Do tej pory był on użytkowany 

przez strażaków z trzcianeckiej jednostki. Jest to samochód, który został 

przekazany we wrześniu ubiegłego roku. Rozmowy z burmistrzem były 

toczone w zasadzie od jesieni 2022 roku, z możliwością przekazania tego 

pojazdu jednostce OSP w Stobnie. Wszystkie wysiłki zakończyły się 

sukcesem. Auta tego typu to są auta klasy średniej ratowniczo-gaśnicze. 

Na ogół są one przekazywane do jednostek systemowych czyli tych, które 

w przypadku gminy Trzcianka stanowią jednostka w Białej i jednostka 

w Siedlisku. Po wielu wysiłkach udało się ten samochód przekazać 

do Stobna. Jest to pojazd, który jest niewysłużony. Jest pojazdem w miarę 

nowym, z pełnym wyposażeniem. 

W związku z tym, że zadania związane z zakupami w ubiegłym roku, które 

realizowałem jeszcze jako komendant, były już domknięte, to nie można 

było już pieniędzy, o których rozmawialiśmy z burmistrzem w ubiegłym 

roku wykorzystać. Ustalono, że te pieniądze będą zaplanowane  

w budżecie na rok bieżący. Zostało wystosowane określone pismo  

do burmistrza. Ze strony organu Państwowej Straży Pożarnej pieniądze  

te nie zostały wprowadzone. Komendant w ubiegłym roku zaplanował 

zakup nowego samochodu rozpoznawczo-ratowniczego też do jednostki 

trzcianeckiej. Te pieniądze były potrzebne w związku z pożyczką  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu. Sprawę kontynuował obecny komendant, który otrzymał 

informację od burmistrza, że gmina Trzcianka wyraża wolę przekazania 

tych środków z założeniem, iż samochód który będzie wymieniony tym 
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razem w Trzciance, w tym roku będzie też przekazany do jednostki OSP. 

Taki zamiar również komenda powiatowa przedstawiła i będzie go 

realizowała. Prowadzono rozmowy w lipcu z komendantem i burmistrzem, 

wynikiem których przekazanie tego samochodu jest bardzo 

prawdopodobne. W związku z tym, że 12 sierpnia upływa termin 

odpowiedzi do funduszu wojewódzkiego podjęte były rozmowy  

z burmistrzem. Środki, które mają trafić na dofinansowanie samochodu 

to środki na samochód do Trzcianki. Ten samochód będzie służył 

trzcianeckim strażakom. Natomiast samochód, który ma zostać 

wymieniony ma trafić do druhów OSP Trzcianka. 

Samochód, który trafił do Stobna jest z 2010 roku z przebiegiem 52.000 

km. Samochód tej klasy kosztuje w granicach 1.200.000,00 zł. Będzie on  

na pewno przez długie lata służył druhom OSP Stobno. 

Kwota 150.000,00 zł jest kwotą naprawdę niewielką w porównaniu  

do zakupu nowego samochodu. Przez wiele lat kiedy były realizowane 

zadania tego typu to samorządy naszego powiatu bardzo chętnie 

wchodziły w  taką umowę z komendą powiatową. Gminy zabiegały  

o możliwość przekazania tego typu samochodów. Samochód, który ma 

być wymieniony w Trzciance ma służyć druhom trzcianeckiej OSP do tego, 

by wzmocnić ich potencjał. Trzcianecka jednostka zaczęła specjalizować 

się w poszukiwaniu osób zaginionych, dysponuje odpowiednim sprzętem 

i ten samochód spełni oczekiwania trzcianeckich druhów. 

Podsumowując, kwota 150.000,00 zł pokryje koszty samochodu 

przekazanego do Stobna i jednocześnie wesprze druhów z Trzcianki, 

którym zostanie przekazany samochód. Jest on pojazdem trzynastoletnim  

z przebiegiem 35.000,00 zł. Wartość obu tych nowych samochodów 

to 1,5 mln złotych. 150.000,00 zł to jest 10% kosztów nowego zakupu. 

Jednostki poza systemowe w gminach nie mają szansy na zakup nowych 
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samochodów, są zdane tylko i wyłącznie na to, by zakupić pojazd na rynku 

wtórnym. Zabiega o to Nowa Wieś, o samochód który ma kosztować około 

300.000,00 zł i jest 23-letni. 

Radny Maciej Kubacki podkreślił również, że trwa rozbudowa 

trzcianeckiej jednostki. Temat zaczął być realizowany już trzy lata temu. 

Myśląc o rozbudowie jednostki Państwowej Straży Pożarnej 

uwzględniono wówczas temat związany z druhami trzcianeckiej OSP, 

którzy już w tej chwili korzystają z jednego z garaży. Jest dla nich 

przeznaczony również drugi boks. Jeśli chodzi o to przechowywanie 

pojazdów to jest to w formie bezpłatnej, w tzw. szerokiej współpracy  

z gminą Trzcianka.  Z jednego podwórka, z bazy szkoleniowej wspólnie 

korzystają druhowie ochotniczej straży oraz państwowej straży pożarnej. 

Podczas swojej wypowiedzi radny Maciej Kubacki przedstawił 

prezentację, która stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski poprosił  

o zabranie głosu pana Krystiana Kraśniewskiego, p. o. zastępcy 

komendanta powiatowego PSP w Czarnkowie. 

Pan Krystian Kraśniewski (starszy kapitan, p. o. zastępcy 

komendanta powiatowego PSP) powiedział, że co do przedstawienia 

sprawy przez radnego Macieja Kubackiego nie ma już 

najprawdopodobniej żadnych wątpliwości, ponieważ wyczerpał on tę 

kwestię w pełni. Środki, o których dziś państwo radni będą decydować,  

w sposób wymierny pokrywają to, co ma zostać przekazane dla 

funkcjonariuszy i dla ochotników z jednostki w Trzciance i Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Trzciance. W imieniu komendanta zadeklarował,  

że te cele nadal są podtrzymywane. Zarówno w kwestii przekazania 

samochodów, jak i w kwestii dodatkowego pomieszczenia dla druhów 

ochotników. Ostateczna decyzja w kwestii przekazania samochodu należy 
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do komendanta wojewódzkiego. Natomiast komendant wojewódzki 

zaciąga opinii od komendanta powiatowego. W temacie bezpieczeństwa 

to oczywiście ono się mieszkańcom należy, powinno być zarówno przez 

radę jak i Państwową Straż Pożarną w połączeniu z Ochotniczą Strażą 

Pożarną zapewnione. 

Następnie głos zabrał pan Remigiusz Fąferek (prezes jednostki OSP  

w Trzciance). Wspomniał o tym, iż Ochotnicza Straż Pożarna w Trzciance 

działa już prawie 80 lat. Od kilkunastu lat jest z powrotem jednostką 

operacyjną, wyjeżdża do zdarzeń, bierze udział w działaniach ratowniczo 

-gaśniczych. 

Jest duża potrzeba wyspecjalizowania się w pewnej dziedzinie działań 

ratowniczych, konkretnie poszukiwawczo-ratowniczych. Tych zdarzeń,  

a w związku z tym działań jest co raz więcej. Nie zawsze jako OSP 

jeździmy, czasami uda się odnaleźć osoby zaginione dość szybko. 

Jako jednostka OSP już kilka lat temu podjęliśmy decyzję, że będziemy 

się specjalizować w tych działaniach, a jest to trudna, wieloetapowa droga. 

Mamy już część sprzętu, który jest potrzebny do przeprowadzenia tych 

działań, natomiast potrzebujemy tego sprzętu jeszcze więcej, by móc  

te działania prowadzić jak najbardziej skutecznie. 

Samochód, który był prezentowany, omawiany wcześniej jest niezbędnym 

elementem do prowadzenia tego typu działań. Samochód do poruszania 

się w terenie, przewożenia sprzętu, przewożenia osób, a działania te 

bardzo często są prowadzone właśnie w trudnym terenie. Potrzeby są 

duże, my jako jednostka OSP rozumiemy, że nie da się zrealizować 

wszystkich tych potrzeb naraz i planujemy też swoje zakupy. W związku  

z tym, że są to działania bardzo istotne zaplanowaliśmy też w budżecie 

zakupy pod wyposażenie tego samochodu, by jak tylko go dostaniemy 

móc od razu prowadzić działania.  
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Pan Remigiusz Fąferek (prezes jednostki OSP w Trzciance) wyraził 

nadzieję na to, że decyzją radnych ten samochód trafi do jednostki OSP. 

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski 

zadał pytanie dotyczące inwestycji w Straduniu. Czy wprowadzamy tylko 

jedną dotację? 

W odpowiedzi pani Joanna Zieńko (skarbnik gminy Trzcianka) 

oznajmiła, że chodzi tylko o część dotacyjną, udziału gminy w tym 

projekcie nie ma. Nie wiemy jeszcze jaki będzie całkowity koszt tego 

zadania. Wprowadzając zadanie „Szatnia na medal” w Straduniu, w części 

dotacyjnej gmina ma prawo ogłosić już przetarg. Wówczas może uda się 

na koniec sierpnia to wszystko rozstrzygnąć i okaże się ile będzie 

brakowało środków ze środków własnych. 

Głosowano w sprawie: 

„Budowa drogi rowerowej wzdłuż ul. Ogrodowej w Trzciance” - okres 

realizacji 2024-2025, limit wydatków: 2024 rok - 132.348,00 zł; 2025 rok 

- 1.489.093,90 zł; limit zobowiązań 1.621.441,90 zł; łączne nakłady  

- 1.621.441,90 zł; „Sprawny i bezpieczny system e-usług i e-zasobów  

w ZIT MOF Piły - Cyfryzacja i integracja podmiotów publicznych wraz  

z podniesieniem poziomu cyberbezpieczeństwa  w gminie Trzcianka”  

- okres realizacji 2024-2025, limit wydatków: 2024 rok - 10.455,00 zł,  

2025 rok - 772.800,01 zł, limit zobowiązań - 783.255,01 zł; łączne nakłady  

- 783.255,01 zł; „Modernizacja bazy oświatowej SP w Siedlisku oraz SP 

Nr 1 w Trzciance” - ustala się okres realizacji w latach 2024-2025, łączne 

nakłady - 3.685.310,00 zł, limity wydatków: 2024 rok - 2.489.310,00 zł, 

2025 rok - 1.196.000,00 zł, limit zobowiązań - 3.685.310,00 zł; „Projekty 

techniczne dróg” - limit wydatków 2024 roku, limit zobowiązań i łączne 

nakłady zmniejsza się o 17.220,00 zł”. 
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Wyniki głosowania: 

ZA - 19, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 

Wyniki imienne: 

- ZA (19): Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, 

Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, 

Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew Perski, Witold Putyrski, Piotr 

Ratajczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Wincenty Seweryn Kilian, 

- BRAK GŁOSU (0) 

- NIEOBECNI (1): Łukasz Michał Walkowiak. 

Głosowano w sprawie: 

„Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2040 ze zmianami”. 

Wyniki głosowania: 

ZA - 19, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 

Wyniki imienne: 

- ZA (19): Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, 

Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, 
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Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew Perski, Witold Putyrski, Piotr 

Ratajczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Wincenty Seweryn Kilian, 

- BRAK GŁOSU (0), 

- NIEOBECNI (1) - Łukasz Michał Walkowiak. 

Uchwała Nr IV/39/24 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata  

2024-2040 ze zmianami została podjęta. Stanowi ona załącznik Nr 8  

do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

„Głosowanie zmian w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na 2024 rok, w tym: w dziale 852 rozdział 85219 

zwiększa się o 117.130,04 zł dochody w § 2010 i wydatki w § 3110  

w związku z przyznaną dotacją celową z budżetu państwa na zadania 

zlecone (wynagrodzenie za sprawowanie opieki); w załączniku 

dotyczącym wydatków majątkowych wprowadza się zmiany w dziale 600 

rozdział 60016 w zadaniach: „Projekty techniczne dróg” zmniejsza się plan 

o 17.220,00 zł, „Projekt techniczny drogi dla rowerów na ul. Ogrodowej  

w Trzciance” zmniejsza się plan o 115.128,00 zł i ustala się plan w kwocie 

132.348,00 zł na zadanie „Budowa drogi rowerowej wzdłuż ul. Ogrodowej 

w Trzciance”; w planie wydatków w dziale 754 zmienia się rozdział 75409 

na poprawny rozdział 75411 – Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej (planw kwocie 150.000,00 zł); w dziale 801 rozdział 80195 

zmniejsza się o 646.000,00 zł plan dochodów z tytułu środków  

z Rządowego Funduszu Polski Ład (§ 6370) oraz zmniejsza się  
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o 646.000,00 zł plan wydatków na zadanie „Modernizacja bazy oświatowej 

SP w Siedlisku oraz SP Nr 1 w Trzciance” (§ 6370). 

Wyniki głosowania: 

ZA - 19, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 

Wyniki imienne: 

- ZA (19); Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, 

Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, 

Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew Perski, Witold Putyrski, Piotr 

Ratajczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Wincenty Seweryn Kilian, 

- BRAK GŁOSU (0), 

- NIEOBECNI (1) - Łukasz Michał Walkowiak. 

  

Głosowano w sprawie: 

„Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 

na 2024 rok ze zmianami”. 

Wyniki głosowania: 

ZA - 19, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 
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Wyniki imienne: 

- ZA (19): Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, 

Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, 

Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew Perski, Witold Putyrski, Piotr 

Ratajczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Wincenty Seweryn Kilian, 

- BRAK GŁOSU (0), 

- NIEOBECNI (1) - Łukasz Michał Walkowiak. 

Uchwała Nr IV/40/24 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok została podjęta i jest 

załącznikiem Nr 9 do protokołu. 

   Ad 5) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

Na prośbę przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki Witolda 

Putyrskiego, pani Joanna Zieńko (skarbnik gminy Trzcianka) 

poinformowała, że w związku z tym, iż w dniu 27 czerwca 2024 r. radni 

podjęli uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

do kwoty 16.208.081,03 zł, to w projekcie uchwały, która została podjęta 

przed chwilą w sprawie zmian budżetowych, zwiększono wydatki 

majątkowe na kwotę prawie 250.000,00 zł. Źródłem finansowania tych 

wydatków ma być kredyt, czyli do kwoty 16.208.081,03 zł dodajemy  

te niecałe 250.000,00 zł i odejmujemy kwotę, która była wcześniej 

zaplanowana do sfinansowania z tego kredytu.  
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Jest to kwota 2.250.000,00 zł, o którą chcemy się starać. Jeżeli chodzi  

o całość wniosku, który chcemy złożyć, na nieoprocentowaną pożyczkę  

z KPO, to jeszcze pracownicy pracują i wyciągają zadania  

od lutego 2020 roku, które będą się kwalifikowały na tę pożyczkę.  

Są to inwestycje wspierające zieloną transformację miast. Na chwilę 

obecną wyciągamy z kredytu tegoroczne inwestycje, które wstępnie Bank 

Gospodarstwa Krajowego zaakceptował do tej nieoprocentowanej 

pożyczki z KPO. W rezultacie zmniejszony zostaje kredyt długoterminowy  

do wysokości 14.202.827,54 zł. Jeżeli chodzi o złożenie wniosku na tę 

nieoprocentowaną pożyczkę z KPO, to najprawdopodobniej na sesji pod 

koniec sierpnia będzie możliwe podjęcie uchwały o zaciągnięciu tejże 

pożyczki. 

W dyskusji udział wziął radny Robert Matkowski, który zadał pytanie 

dotyczące kredytu. W związku z tym, że nie bierzemy kredytu w takiej 

wielkości w jakiej mieliśmy zaplanowane w dniu 27 czerwca 2024 r., 

zmniejszamy go. Pewna część zadań będzie w innej pożyczce na tę 

zieloną transformację miasta. Jakie to będą zadania, które miały być 

finansowane z tego kredytu, a które właśnie będą z tego kredytu? Czy  

w tej chwili znamy odpowiedź na to pytanie? 

Pani Kinga Aktanarowicz (kierownik Referatu Inwestycji i Środków 

Zewnętrznych) w odpowiedzi poinformowała, że 2.250.000,00 zł to jest 

wkład własny do Polskiego Ładu i obejmie on inwestycje takie jak budowa 

sieci w rejonie ul. Fałata i w rejonie ul. Parkowej do przystani kajakarstwa. 

Możemy się starać o pożyczkę na wkład własny netto i ta kwota jest tutaj 

wykazana. 

Głosowano w sprawie: 

„Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego”. 
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Wyniki głosowania: 

ZA - 20, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 

Wyniki imienne: 

- ZA (20): Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Wincenty Seweryn Kilian, 

Paulina Elżbieta Knap, Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Robert 

Matkowski, Wiesław Natkaniec, Ludwika Orłowska-Mumot, Witold 

Zbigniew Perski, Witold Putyrski, Piotr Ratajczak, Marcin Andrzej 

Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), 

- BRAK GŁOSU (0), 

- NIEOBECNI (1) - Łukasz Michał Walkowiak. 

Uchwała Nr IV/41/24 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została podjęta. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

     Ad 6) Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

W dyskusji udział wzięła pani Wioletta Szukajło (zastępca burmistrza 

Trzcianki). Poinformowała, że uchylona zostaje uchwała o zaciągnięciu 

pożyczki z uchwały z dn. 27 czerwca br. Z uwagi na to, że zadanie 

związane z termomodernizacją budynku przy ul. Żeromskiego 10A 

wpisujemy w WPF, to zasadne jest uchylenie tej uchwały oraz ubieganie 



23 
 

się z nowym rokiem o nową pożyczkę z funduszu wojewódzkiego, która 

ma być przyznana na lepszych warunkach. 

Głosowano w sprawie: 

„Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu”. 

Wyniki głosowania: 

ZA - 19, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1, BRAK GŁOSU - 0, 

NIEOBECNI - 1. 

Wyniki imienne: 

- ZA (19): Łukasz Bagrowski, Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa 

Maria Bogacz, Marek Krzysztof Dąbrowski, Krzysztof Grzyśnik, Paweł 

Iwanicki, Janina Kamińska, Krzysztof Kęciński, Wincenty Seweryn Kilian, 

Paulina Elżbieta Knap, Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, Wiesław 

Natkaniec, Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew Perski, Witold 

Putyrski, Piotr Ratajczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

- PRZECIW (0), 

- WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Robert Matkowski, 

- BRAK GŁOSU (0), 

- NIEOBECNI (1) - Łukasz Michał Walkowiak. 

Uchwała Nr IV/42/24 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu została podjęta. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. Raport z przeprowadzonych 

głosowań stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad 7) Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady 

Miejskiej Trzcianki Witold Putyrski dziękując wszystkim obecnym 

za przybycie zamknął obrady IV sesji dziewiątej kadencji Rady Miejskiej 

Trzcianki. 

 

      Przewodniczący 

Przygotowała:       Rady Miejskiej Trzcianki 

 

          /-/ Alicja Stępniak            /-/ Witold Putyrski 


